
Zprávy z obvodu a města

Stárnou lidé, stromy, stavby, myšlenky a také sochy. Řecký filosof, syn 
Platónův Aristoteles (384-322 př. Kr.), vedle mnoha dalších 
obdivuhodných svých myšlenek, řekl: „Čas věci rozdírá. Vše stárne pod 
mocí času a je zapomenuto, jak čas mine.“ Dokladem stárnutí je litická 
památka postavená na mostě přes Litický potok. Elegantní socha sv. 
Jana Nepomuckého, postavená na vysokém hranolovém pískovcovém 
pilíři s podstavcem z lomového kamene, zdobí od roku 1838 litické 
centrum. Světec s plnovousem má hlavu krytou dobovým kvadrátkem 
a v rukách drží kříž s umučeným Kristem. Postava je oblečená do 
kleriky, přes kterou má oblečenou albu. Přes ramena má přehozený 
kožešinový plášť s ocásky, který mu spadá na záda.

Socha byla v minulosti několikrát v rukou restaurátorů. Asi největší 
poškození vzniklo ještě před rokem 1989, kdy podle výpovědi 
emeritního starosty Mgr. Karla Dezorta, byla socha dvakrát 
opravovaná po uražení hlavy vandalem. Opravu provedl za pomoci 
umělého kamene plzeňský malíř a restaurátor Jaroslav Šindelář. Socha 
světce po opravě získala ucelený vzhled. Zájemci o historii mimo náš 
obvod, kteří mají zájem si sochu prohlédnout, ji najdou na 
souřadnicích: 49.697894, 13.35471.

Kvalitní socha světce zhotovená z pískovce v klasicistním stylu utváří 
ráz Litic a je přirozenou dominantou místa již téměř dvě stě let. Na 
jejím stavu se podepsal zub času a došlo k narušení některých jejích 
částí. Nejvíce je poškozený kvadrátek na hlavě a z kleriky vykukující 
bota světce.

Socha Jana Nepomuckého na mostě v Liticích

Z důvodu posouzení a zhodnocení současného stavu památky ve 
vlastnictví města Plzně byla 5. června 2020 před sochou svolána 
komise, která měla rozhodnout o její opravě. Schůzky se zúčastnil 
místostarosta obvodu Ing. Aleš Bukovský, Msc., referent památkové 
péče MMP Ing. Petr Bukovský, pracovnice SVS Ilona Pelíšková 
a umělecký sochař BcA. Petr Cirl. Schůzka řešila rozsah rekonstrukce, .
vlastnictví a správu sochy sv. Jana Nepomuckého.

Text a foto Ing. Aleš Bukovský, Msc.
místostarosta obce

Služebna Městské Policie
Původní termín otevření služebny Městské policie v Liticích byl 
plánován na 1.4., z důvodu vládních opatření jsme však museli tento 
termín zrušit a posunout. Při rozvolňování opatření v souvislosti 
s Covid-19 jsme se se zástupci MP dohodli, že služební hodiny pro .
občany Litic zahájíme od 6. 5. V tomto termínu se také povedl provoz 
služebny spustit. Dnes již tedy mohu s radostí říct, že máme konečně 
vLiticích stanoviště Městské policie, o kterém se tak dlouho mluvilo. .
Jednání o podmínkách bylo trochu složité, ale určitě nebylo nepříjemné. 
Na takovémto projektu a s lidmi, kteří MP při dohodách zastupovali, se 
pracovalo velice dobře. Chtěl bych tedy touto cestou ještě jednou 
oznámit všem našim litickým občanům, že mohou každou středu od 15 
do 17 hodin služebnu Městské policie navštěvovat se svými

Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Litice

člen Výboru SDH Plzeň - Litice

omládne
Nebývá často, aby se k jednotce Sboru dobrovolných hasičů hlásili 
mladí lidé. U nás se to povedlo. Je to výsledek dlouhodobé práce 
s mládeží v našem sboru, kde tři naši mladí členové dotáhli své snažení .
do samého konce, a to až ke členství v Jednotce SDH. Všichni tři začali 
jako mladí hasiči, Daniel Klečanský, Joshua Oliver Phillips a Filip 
Matoušek. Od útlého věku se na práci hasiče aktivně připravovali. I přes 
jejich další jiné sportovní aktivity zůstali hasičům věrni a to i přes to, že 
ve věkové skupině 15 – 18 let není pro tuto mládežnickou kategorii 
žádná výrazná programová činnost. Právě zde nám většina mladých 
odchází k jiným organizacím. Před vstupem do naší jednotky je však 
ještě čekalo mnoho úkolů. Nejnáročnější bylo absolvovat základní 
odborný kurz pro nováčky. Tento časově i obsahově náročný kurz 
vrozsahu 40 hodin byl vedením jednotky naplánován na měsíce únor .
a březen 2020. Bohužel v polovině kurzu nám vše zkomplikovala .
pandemie a vyhlášení nouzového stavu. Vše se rozběhlo až po uvolnění 
opatření a kurz pokračoval v závěru měsíce května 2020. Kurz byl 
zakončen závěrečným testem a ústní zkouškou. Poděkování patří též 
instruktorům za jejich čas a přípravu a vedení jednotlivých lekcí. Jako 
instruktoři se podíleli Rudolf  Klečanský, Václav Král, Michal Hausner 
a Miroslav Moule. Kurzu se též zúčastnil a úspěšně absolvoval Ing. Jan .
Hyndrák, nový občan Litic, který sám projevil zájem o práci v jednotce 
i ve sboru. Nyní všechny ještě čeká absolvování nutných lékařských .
prohlídek. Proběhlo již i schválení jejich členství v jednotce 
zastupitelstvem MO Plzeň 6. Věřím, že se jim práce dobrovolného 
hasiče bude líbit a že přispějí k plnění úkolů Jednotky Sborů 
dobrovolných hasičů i udržení dobré party.

Miroslav Moule

Michal Hausner

podněty, připomínkami a mohou této služby využívat. Mimo tyto 
služební hodiny se můžete kdykoliv obracet na obvodní oddělení 
Městské policie Bory na tel.číslo 378 036 940 nebo na linku 156. Prosím 
neváhejte v případě potřeby jakoukoli cestou strážníky MP kontaktovat. 
Jsou tu pro nás, aby nám pomáhali a abychom se cítili bezpečně. 

místostarosta MO Plzeň 6 Litice



Již na zastupitelstvu v dubnu se schváleným usnesením vedení 
obvodu vyjádřilo tak, že souhlasíme s novými hřišti, ale chtěli jsme 
zbývající prostor zachovat pro případné přestěhování našeho 
fotbalového hřiště, které je nyní na pozemku Povodí Vltavy a je 
omezováno v dalších úpravách nevyhovujícího zázemí a v rozvoji 
oddílu. Také jsme si dávali podmínku, aby bylo stávající pole do 
poslední chvíle obhospodařováno Agrofarmou a měli jsme

Pole vpravo za mostem na Valchu je územním plánem určeno 
k sportovně rekreačnímu účelu. V rámci toho se v průběhu let .
objevilo mnoho různých požadavků na jeho využití, od nových stájí 
a výběhu pro koně, lukostřelbu, nyní fotbalgolf, po současný zájem 
o vybudování dvou hřišť na baseball..

Sportovně rekreační území 6_4 Litice K Valše požadavek, abychom jako obvod mohli dát připomínky k projektové 
dokumentaci na nová hřiště.

Vedení obvodu MO 6

Myšlenka přesunutí a stavby nového fotbalového hřiště se tímto nám 
i fotbalistům zase vzdálila.

Po dubnovém rozhodnutí nás oslovili zástupci baseballu, zda 
bychom jim nemohli nechat jejich původně požadovaný prostor, 
protože výškově lépe vyhovuje jejich potřebám. Nakonec došlo 
k dohodě a změně rozložení dotčeného území tak, aby to .
vyhovovalo i našim fotbalistům a Agrofarmě zůstal zachovaný 
průjezd. Toto řešení jako změnu usnesení předložilo vedení obvodu 
na dalším jednání zastupitelstva, ale bohužel někteří zastupitelé tento 
návrh nepodpořili.
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